
Στις 23 Οκτωβρίου η έναρξη υλοποίησης της συμφωνίας συναντίληψης στην Πύλα

«Η κρίση που έγινε ευκαιρία»
Χαιρετίζει
το τουρκικό
Υπουργείο 
Εξωτερικων
Το τουρκικό Υπουρ-
γείο Εξωτερικών χαι-
ρετίζει τη συμφωνία 
που επιτεύχθηκε με 
την ΟΥΝΦΙΚΥΠ για 
τον δρόμο της Πύ-
λας αναφέροντας ότι 
«αποτελεί ένα νέο πα-
ράδειγμα της εποι-
κοδομητικής στάσης 
που επιδεικνύει πάντα 
η πλευρά της τδβκ», 
όπως αναφέρεται στο 
ψευδοκράτος.
«Χαιρετίζουμε τη συμ-
φωνία που επιτεύχθη-
κε μεταξύ της «τδβκ» 
και της Ειρηνευτικής 
Δύναμης των Ηνωμέ-
νων Εθνών για την κα-
τασκευή του δρόμου 
στην Πύλα», αναφέρε-
ται στην ανακοίνωσή 
του τουρκικού ΥΠΕΞ.
Το τουρκικό ΥΠΕΞ 
προσθέτει πως «όπως 
τονίζεται από τις «αρ-
χές» της «τδβκ», τα 
έργα που μπορούν να 
σχεδιαστούν ή να υλο-
ποιηθούν στην περιο-
χή της Πύλας αλλά και 
σε ολόκληρη τη νεκρή 
ζώνη στο πλαίσιο της 
συμφωνίας πρέπει να 
υπόκεινται στην έγκρι-
ση των Τουρκοκυπρί-
ων. Η χώρα μας θα 
συνεχίσει να παρακο-
λουθεί αυτό το θέμα σε 
στενό συντονισμό με 
την «τδβκ», σημειώνει 
το τουρκικό ΥΠΕΞ.

ΠΟΛΙΤΙΚΑ

Βούληση να συμβάλουν στην ανάπτυξη και την ευημερία της περιοχής

Ικανοποίηση κοινοταρχών Πύλας για τη συμφωνία

Ο Ελληνοκύπριος και Τουρκοκύπριος κοι-
νοτάρχης της Πύλας σε δηλώσεις τους στο 
Κυπριακό Πρακτορείο Ειδήσεων (ΚΥΠΕ) 
εκφράζουν ικανοποίηση για τη συμφωνία 
που επιτεύχθηκε στο ζήτημα που προέ-
κυψε πρόσφατα στο δικοινοτικό χωριό. 
Μιλώντας στο ΚΥΠΕ ο Ελληνοκύπριος 
κοινοτάρχης της Πύλας Σίμος Μυτίδης 
ανέφερε ότι η νέα εξέλιξη ικανοποιεί την 
κοινότητα της Πύλας. «Χαιρετίζουμε την 
επίτευξη συναντίληψης», δήλωσε. 
«Η συμφωνία είναι καλοδεχούμενη για 
όλη την κοινότητα. Πιστεύω ότι θα συμ-
βάλει στην ανάπτυξη και περαιτέρω σύ-
σφιξη των σχέσεων των δυο κοινοτήτων», 
δήλωσε.
Τη νέα συμφωνία πλαισιώνει ένα αναπτυ-
ξιακό έργο, το οποίο, όπως ανέφερε, «οι 

κάτοικοι της Πύλας δεν φανταζόντουσαν 
ότι θα γινόταν πραγματικότητα». 
Το σχέδιο αφορά μια περιοχή στα βόρεια 
του χωριού, η οποία γειτνιάζει με το κα-
τεχόμενο Πέργαμος, καθώς και την ανά-
πτυξη φωτοβολταϊκών συστημάτων στην 
περιοχή. Ακόμη, προνοεί την ασφάλτωση 
του δρόμου που ενώνει την Πύλα με τους 
Τρούλλους. Σε ό,τι αφορά τους ελέγχους 
που θα γίνονται στον νέο δρόμο που θα 
ενώνει τα κατεχόμενα με την Πύλα, ο κ. 
Μυτίδης ανάφερε ότι έλεγχος οχημάτων 
και πολιτών θα γίνεται στην πλευρά των 
κατεχομένων από τη λεγόμενη αστυνομία. 
Ο κ. Μυτίδης αναφέρθηκε επίσης, στη δι-
ατήρηση του στάτους κβο στη νεκρή ζώνη 
της Πύλας, με τους ντόπιους κατοίκους, 
εργάτες να μπορούν να επωφελούνται 

από την περιοχή όπως την προηγούμενη 
περίοδο και τα Ηνωμένα Έθνη να εξα-
κολουθούν να είναι υπεύθυνα για την επί-
βλεψη της νεκρής ζώνης. 
Ταυτόχρονα με τις δηλώσεις του κ. Μυ-
τίδη στο ΚΥΠΕ, το Κοινοτικό Συμβούλιο 
Πύλας εξέδωσε ανακοίνωση με την οποία 
χαιρετίζει τη συμφωνία.
Ο Τουρκοκύπριος κοινοτάρχης της Πύ-
λας, μιλώντας στο ΚΥΠΕ εξέφρασε την 
ικανοποίησή του για τη νέα συμφωνία. 
«Μας ικανοποιεί το γεγονός ότι βρήκε 
ανταπόκριση το αίτημα μας», ανέφερε ο 
Βαϊστάλ Γκιουντέν. 
Ο Τουρκοκύπριος κοινοτάρχης απέφυ-
γε να τοποθετηθεί επί του περιεχομένου 
της συμφωνίας καθώς μέχρι στιγμής 
δεν έχει ενημέρωση από το «υπουργείο 

εξωτερικών».  
➤ Στήριξη της εφαρμογής από ΕΕ
Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή θα υποστηρίξει 
την εφαρμογή της συμφωνίας για την Πύ-
λα, ανέφερε σε ανάρτησή της η Επίτροπος 
Συνοχής και Μεταρρυθμίσεων, Ελίζα Φε-
ρέιρα, καλωσορίζοντας την επίτευξή της.
«Μετά τα θλιβερά γεγονότα του Αυγού-
στου, χαιρετίζω τη συμφωνία για την Πύ-
λα / Pile στην #Κύπρο και συγχαίρω τα 
εμπλεκόμενα μέρη και από τις δύο κοι-
νότητες και τον #ΟΗΕ για το επίτευγμα 
αυτό», σημείωσε η κ. Φερέιρα στο Χ (πρώ-
ην Twitter).
«Η Επιτροπή θα υποστηρίξει την εφαρ-
μογή (της συμφωνίας). Η ειρήνη και η 
συνεργασία είναι πάντα ο δρόμος προς 
τα εμπρός», πρόσθεσε.

ΤΟΥ ΦΡΙΞΟΥ ΔΑΛΙΤΗ

Ο επόμενος μεγάλος σταθμός για την περιοχή 
της Πύλας θα είναι η έναρξη υλοποίησης της 
συμφωνίας που επιτεύχθηκε και αυτό  αναμέ-
νεται να αρχίσει να γίνεται στις 23 Οκτωβρίου. 
Η επόμενη μέρα δηλαδή, αφορά την εφαρμογή 
της συμφωνίας  στην πράξη, κάτι το οποίο θα 
αρχίσει να γίνεται με την έναρξη των διαδικασιών 
για την κατασκευή του δρόμου με κατεύθυνση 
προς τους Τρούλλους, την κατασκευή του σημείο 
διέλευσης εντός της νεκρής ζώνης, καθώς επίσης 
και της έναρξης της διαδικασίας αδειοδότησης 
για το φωτοβολταικό πάρκο. Παράλληλα, θα 
αρχίσουν οι διαδικασίες και για την οικιστική 
ανάπτυξη της περιοχής, ως μία σημαντική εξέ-
λιξη από τη συμφωνία των δύο μερών.
Το σημαντικό από την θετική κατάληξη της ιστο-
ρίας είναι το γεγονός ότι διασφαλίζεται το κα-
θεστώς της νεκρής ζώνης και αποτρέπονται οι 
όποιοι στρατιωτικοί σχεδιασμοί στην περιοχή. 
Αυτό σε μεγάλο βαθμό, είναι αποτέλεσμα και 
της έντονης διπλωματίας από πλευράς Λευκω-
σίας η οποία κατάφερε μακριά από δηλώσεις 
εντυπώσεων, να πείσει για τη θέση ότι το ζήτη-
μα της κατασκευής του δρόμου δεν είναι θέμα 
ανθρωπιστικό, όπως ήθελε να το παρουσιάσει 
η τουρκική πλευρά, αλλά αποσκοπούσε στη δη-
μιουργία στρατιωτικού πλεονεκτήματος. 
Η κυβέρνηση πέτυχε να μετατρέψει την κρίση 
στην Πύλα, σε ευκαιρία, δήλωσε χθες ο Κυβερνη-

τικός Εκπρόσωπος, Κωνσταντίνος Λετυμπιώτης.
Μιλώντας χθες το πρωί στο ραδιόφωνο του ΡΙΚ 
σημείωσε ο Κωνσταντίνος Λετυμπιώτης συνέδεσε 
την επιτευχθείσα συναντίληψη στο συγκεκριμέ-
νο ζήτημα, με την προσπάθεια του Προέδρου 
της Δημοκρατίας για επανέναρξη συνομιλιών 
στο Κυπριακό.
Πρόσθεσε επίσης ότι επιτεύχθηκε η διασφάλιση 
της νεκρής ζώνης και αποτράπηκε η παραβίαση 
του στάτους - κβο.
Ταυτόχρονα - πρόσθεσε - αποκλείστηκε η στρα-
τιωτική παρουσία των κατοχικών αρχών στην 
νεκρή ζώνη.
Ο Κυβερνητικός Εκπρόσωπος ανέφερε ακόμα, 
πως με βάση τη συμφωνία θα δημιουργηθεί μία 
ενιαία περιοχή αστικής οικιστικής ανάπτυξης 
επωφελής για όλους τους κατοίκους, θα αξιο-
ποιηθεί η κρατική γεώτρηση, θα δημιουργηθούν 
φωτοβολταϊκά πάρκα και θα διευρυνθεί το χω-
ριό προς τα βόρεια.
➤ Πρώτη αντίδραση από κατεχόμενα
Το συντομότερο θα ολοκληρωθεί ο δρόμος 
Άρσους – Πύλας, τον οποίο εξακολουθεί να 
αναφέρει ως ανθρωπιστικό έργο, γράφει σε 
ανακοίνωσή του το «υπεξ», προσθέτοντας ότι, 
όπως τόνισαν και στις συναντήσεις τους με τα 
ΗΕ το ψευδοκράτος θα λάβει τα απαραίτητα 
μέτρα για να αποτρέψει τη χρήση του δρόμου 
για παράτυπη μετανάστευση και λαθρεμπόριο.
Στην ανακοίνωση του «υπεξ» για την συμφωνία 
που αφορά το συγκεκριμένο θέμα, αναφέρεται 

επίσης ότι εδώ και 25 χρόνια μεταφέρεται στα 
ΗΕ η αναγκαιότητα αυτού του έργου, «το οποίο 
εκπονήθηκε για καθαρά ανθρωπιστικούς λόγους, 
προκειμένου να διευκολυνθεί η πρόσβαση των 
πολιτών μας που ζουν στην Πύλα στα εδάφη της 
«τδβκ» και πίσω στην Πύλα» όπως αναφέρεται 
στο ψευδοκράτος.
Προστίθεται ότι τα έργο οδοποιίας, που ξεκί-
νησαν στο χωριό Άρσος, συνεχίζονται και θα 
ολοκληρωθούν το συντομότερο δυνατό «όπως 
υποσχεθήκαμε».
Το ψευδοκράτος, συνεχίζει, δεν αντιτάχθηκε 
σε έργα που θα μπορούσαν να συμβάλουν στην 
ανάπτυξη των κατοίκων της Πύλας και που υλο-
ποιήθηκαν σε συνεννόηση με όλα τα ενδιαφε-
ρόμενα μέρη και θα συνεχίσει να υποστηρίζει 
με εποικοδομητική αντίληψη την ανάπτυξη έρ-
γων που σέβονται το καθεστώς της Πύλας και 
θα ωφελήσουν όλους όσους ζουν στο χωριό. 
«Όπως έχουμε τονίσει επανειλημμένα, είναι 
νομική υποχρέωση όλα τα σχέδια και τα έρ-
γα που αφορούν την νεκρή ζώνη στην Κύπρο 
να υλοποιούνται εν γνώση και με την έγκρισής 
μας. Το κράτος μας θα συνεχίσει να εκπληρώνει 
αποφασιστικά όλες τις απαραίτητες ώστε αυτή 
η νομική υποχρέωση να γίνει σεβαστή».
Επαναλαμβάνει δε την θέση ότι μια δίκαιη, ρε-
αλιστική και βιώσιμη συμφωνία στο νησί είναι 
δυνατή «μέσω σχέσεων καλής γειτονίας που 
βασίζονται στη συνεργασία μεταξύ δύο ανε-
ξάρτητων κρατών».

Ικανοποίηση 
στη 
Λευκωσία 
για την 
κατάληξη

6 τεταρτη 11 ΟκτωΒριΟυ 2023
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